
Liselott Blixt (DF) har den 4. marts 2010 stillet følgende spørgsmål nr. S 1474 til inden-
rigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.

Spørgsmål nr. S 1474:
’Hvad er ministerens holdning til, at Sundhedsstyrelsen endnu ikke er kommet med 
guidelines til de praktiserende læger for screening af prostatakræft?’

Svar:
Jeg vil gøre opmærksom på, at det er Sundhedsstyrelsens klare anbefaling, at PSA-
måling ikke anvendes til screening for prostatakræft blandt mænd uden symptomer, 
medmindre pågældende har en særlig høj familiær risiko for prostatakræft. 

For så vidt angår vejledning til de praktiserende læger vedrørende brug af PSA-
målinger kan jeg oplyse, at Dansk Urologisk Selskab ifølge oplysninger fra Sundheds-
styrelsen ved at udarbejde kliniske retningslinjer herom, som de praktiserende læger 
kan støtte sig til i deres overvejelser om, hvorvidt det i det enkelte tilfælde er hensigts-
mæssigt at måle PSA. 

Styrelsen har været i løbende kontakt med selskabet herom og vil blive orienteret, når 
de kliniske retningslinjer foreligger.
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